
Pünkösd 

Mesterük szent ígérete 

szívükben oly eleven; 

Emeleti együttlétkor 

zúgás támad hevesen. 

 

Fejek fölött szétoszolva 

feltűnnek a lángnyelvek; 

S hirdetni a feltámadást 

új szavakra rálelnek. 

 

Küldetéshez mindnyájuknak 

erőt ad a Szentlélek; 

Mit Jézustól megtanultak, 

kimondani nem félnek. 

... 

Szavaikat elsöpörni 

nem tudták a századok; 

Így adatik meg, hogy én is 

Jézus nyomán járhatok. 

Kurczina Terézia 

 

 

Szent Ignác év 

 

A Jézus Társasága - közismertebb nevén a jezsuita rend – rendalapítójuk megtérésének 500. 

évfordulója alkalmából Szent Ignác évet hirdetett, mely jövő év július 31-én ér véget. A 

gazdag programokat kínáló eseménysorozat május 20-án kezdődött a jezsuita templomokban 

bemutatott szentmisékkel.  

Budapesten a Mária utcai Jézus Szíve templomban Erdő 

Péter bíboros mutatott be szentmisét számos jezsuita atya 

koncelebrálásával, melyre minden érdeklődő mellett 

szívélyesen invitálták a lelkiségüket követő női 

szerzetesrendek közösségeit is. 

Az ünnepélyes bevonulást követően Vizi Elemér 

tartományfőnök emlékezett arra a napra, amikor alapítójuk 

Pamplona várának védelmében megsebesült, mely esemény 

megtérésének kezdetét jelentette. Annak megünneplésére 

hívta a híveket, hogy Isten kegyelme a sebesüléskor 

elkezdte azt a megújulást, amit később az egész Egyháznak 

ajándékozott Szent Ignác személyén keresztül. 

Szent Ignácot olyan embernek mutatta be, aki lelkesedett, 

és tudott másokat lelkesíteni. Így azzal, hogy a lábát 

megsebesítették a harcban, aminek következményeként 

sánta maradt, mégis zarándokká vált. Soha nem tekintette 

magát beérkezett embernek, hanem folytonosan úton 

lévőnek. Ez igaz volt úgy, hogy sokat zarándokolt fizikailag, 

de sokkal inkább lelkileg, aminek örökségét ránk hagyta. A 

jezsuiták ebből élnek, ezt kínálják fel másoknak. 

Felhívta a hívek figyelmét, hogy az évfordulón ugyan Szent 

Ignácra emlékezünk, de sokkal inkább Jézusra, Isten 

munkálkodására kell tekintenünk. 

Ahhoz kérte Isten segítségét, hogy rendalapítójukhoz 

hasonlóan legyünk olyan zarándokok, kik az Eukarisztia közösségében zarándokolunk, mindig 

ismerjük a helyünket, alázatosan munkálkodunk Isten dicsőségén. 

Bíboros atya a prédikációjában Szent Ignác hitének radikalizmusát a Gondviselés válaszának 

nevezte a reformáció korának kihívásaira. Majd az Evangélium kapcsán a Jézus iránti 

szeretetről beszélt, mit semmi nem előzhet meg az életünkben. Arra irányította a figyelmet, 

hogy életünkben rendet teremtve Istennel együtt kell munkálkodnunk, melynek során a 

miénk a munka, Istené a dicsőség és áldás. 

Rámutatott, hogy ez az áldás végigkísérte a hazánkban élő jezsuiták egész történetét, így a 

szellemi, kulturális, lelkipásztori munkásságuk jelentősége mai napig hatással van ránk. 

Azt kérte, hogy ezzel az áldással mindig Krisztus ügyéért való teljes odaadottság jellemezze 

életüket mindnyájunk javára. 

Otthonunk az Egyház 
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A szentmise végén Vizi Elemér bíboros atya felé szóló köszönő szavai előtt a lélek 

szabadságának vágyára ösztönzött bennünket, ami elengedhetetlen, hogy tisztán, jól tudjunk 

szeretni. Szent Ignác az örökségével ebben akar nekünk segíteni. 

Ezután az érdeklődők a Párbeszéd Háza dísztermében egy holland jezsuiták által készített 

animációs rövidfilmet láthattak a rendalapító életéről. Sor került az erre az alkalomra 

megjelent könyv bemutatására is. Ebben ahhoz a lelki zarándokúthoz találhatunk 

vezérfonalat, melyre a Magyar Jezsuita Rendtartomány meghív bennünket, hogy Szent Ignác 

lelkiségébe gyökerezve Istent találhassuk meg mindenben.                             –szerkesztők- 

 

Húsvéti olvasmányélményem 

 

Már korábban hozzám került egy kis füzetszerű kiadvány, ami Szent József életét tárja elénk 

Baij Mária Cecília nővér feljegyzései alapján. Az 1700-as évek elején élő olasz keresztény 

misztikus égi közlés alapján készítette az életrajzot. Mivel Szent József éve van, s a Szentírás 

keveset ír le Jézus nevelőapjának személyéről, érdekesnek ígérkező olvasmányélményként 

fogtam bele. A közel 30 éves kiadvány borítóján lévő ajánló szerint a „…mai nehéz időkben 

erőt és reményt meríthetünk az életrajz olvasása közben.”  

Valóban sok olyan érdekességet találtam benne, melyek elgondolkodtattak. Végtelenül 

imádságos emberrel találkoztam Szent József személyében, aki minden kérdésével Istenhez 

fordult. A könyvecske szerint Máriával való kapcsolata úgy indult, hogy ismerte a szüleit, 

innen tudta, hogy Mária a jeruzsálemi templomban nevelődik. Nagyon sokat imádkoztak 

egymásért, ami mély barátság kialakulását eredményezte. 

A könyv szerint Máriának kerestek egy társat, aki majd vigyáz rá, s Szent József az 

esélytelenek nyugalmával próbálkozott ezzel, mint aki már megbeszélte Istennel, hogy szűzi 

életet fog élni. Istentől jelt kapott arra, hogy Ő vigyázzon rá. Innentől fogva szerzetesként 

éltek egymás mellett, kiknek Isten volt a közös nyelve. 

Máriáról is sok érdekes információ van leírva. Pl. az, hogy szeretett verseket, imákat, 

énekeket írni, s mikor egyik helyről a másikra vonultak, gyakran ihletet kapott ilyesmire.  

Józsefet úgy mutatja be, mint aki „sportot űzött” az erények gyakorlásából, leginkább az 

alázatból. Inkább elviselte a mások általi lenézést, mellőzést, minthogy bárkire is egy rossz 

szót mondjon. Mindenből csak annyit tartott meg magának, amennyire éppen szüksége volt a 

megélhetéséhez. Feltehetően innen ered, hogy az Ő segítségét kérik anyagi ügyekben.  

Amikor néhány helyen beszéltem olvasmányélményemről, érdekes volt megtapasztalni, 

mennyire nem értik meg személyiségét, ami a mai világtól elég idegen. Ám igyekeztem 

elgondolkodni mások nézőpontján is, hisz minden ember más-más típus. Arra gondoltam, 

kellett, hogy Szent József ilyen radikális személyiség legyen, mert ezt nem lehetett 

felülmúlni, viszont Hozzá tartani csak így lehet. Nem hiszem, hogy praktikus lenne Őt úgy 

elképzelni, mintha olyan lett volna, mint mi most. Akkor senki nem tudna törekedni arra, 

hogy hasonlóvá váljon hozzá.                                                                      Csokonay Anna 

 

Isten nekem szóló Igéje 

 

Hiszem, hogy Isten minden embert kiválaszt valamire, és a Szentíráson keresztül üzen neki. 

Persze, ehhez nem elég az Ő szavának olvasása, a Jézussal való személyes találkozások és 

beszélgetések is kellenek hozzá.  

Én ezt leginkább a szentségimádások alkalmával teszem, de az is előfordul, hogy csak úgy 

jártomban-keltemben szólok Hozzá, figyelem magamban a válaszát. Gyakran kérem a 

segítségét, hogy felismerjem, mit kell tennem. Még akkor is, ha valami jó dologba 
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kapcsolódok, másokon segítek, mert tudom, hogy nem oldhatom meg mindenkinek a 

problémáját, magamért is felelős vagyok. 

Nagyon sok rész van a Szentírásban, amik különösen kedvesek, közel állnak hozzám, 

megszólítva érzem magam általuk. Egyik ilyen Máté evangéliumából: Amit e legkisebb 

testvéreim közül eggyel is tettetek, velem tettétek. (25; 40) Ez mindig nagyon szíven szokott 

találni. Mostanában különösen sok rászorulóval találkozok, akikben mindig meglátom 

Krisztust. Úgy értem, hogy az Úr leereszkedett egészen odáig, hogy minden emberben Ő van 

jelen. Annyira tiszteli az embert, és annyira szereti, hogy Isten létére megalázta magát 

egészen az emberi szintig. Ezt én óriási tettnek látom.  

Sokszor az Oltáriszentség előtt imádkozva érzem a végtelen Isten jelenlétét, aki fentről lejött 

hozzám, egyszerű, bűnös emberhez. Felém hajolva szólít és kérdezi, miben tud segíteni 

nekem. A fenti Igében különösen fontos számomra a testvéreim szó. Számomra világos, hogy 

minden emberhez küldetést ad. Az is írva van, hogy „amit nem tettetek eggyel is e 

legkisebbek közül, velem nem tettétek.” Itt nincs a testvér szó. A Szentlélek vigyázott arra, 

hogy olyan precízen és tökéletesen nyilatkoztassa ki magát Krisztus szavában, hogy abban 

hiba ne legyen. Aki ezt nem érti, annak önmagában kell keresni a hibát: mi az, ami 

meggátolja a tisztánlátásban, Isten szavának megértésében.  

Úgy szoktam mondani, Jézus szava négy aktivitás és két fél-aktivitás. A négy aktivitás az, 

amit megcsináltunk: enni adtunk, inni adtunk, befogadtunk, felruháztunk. Megtettük ezt a 

négyet. Utána viszont Jézus nem azt mondja, hogy a börtönből kiváltottatok, beteg voltam és 

meggyógyítottatok. Ez lenne ugyanis a logikus az előző négy után. De ez a fél-aktivitásnak 

nevezett cselekedet számomra azt mutatja, ha nem is tehetek meg mindent, valami kis részt 

tehetek a szenvedő, ínségben lévő emberért. Amikor benne meglátom Jézust, rögtön a 

testvéremmé válik kortól, nemtől, fajtól, vallási hovatartozástól függetlenül. 

Ha úgy érzékelem, gyors segítségre van szüksége valakinek, nem tétovázok a megtételében. 

Ha van rá időm, igyekszem megimádkozgatni, meddig menjek el a segítségnyújtásban 

anélkül, hogy magamnak ártanék. Lelkem mélyén mindig megkapom az Úr válaszát, és 

aszerint cselekszem.                                                                                     Lovász László 

Újrakezdés 

 

A múlt év szeptemberében nagy érdeklődéssel beindult bibliaórák csak néhány alkalmat 

élhettek meg, máris fel kellett függeszteni a novemberi korlátozások miatt. Így 

mindnyájunknak nagy örömet okozott az újraindulás lehetősége.  

Első találkozásunkon megosztottuk egymással, kit hogyan érintettek az elmúlt hónapok 

eseményei, milyen változásokat tapasztaltunk környezetünkben, saját magunkban, 

kapcsolatainkban, imaéletünkben. Milyen érzéseket váltott ki bennünk az - ismételten 

húsvétkor bekövetkező - élő szentmisékről való távolmaradás, hogyan próbáltunk Isten 

közelében maradni a nehéz időkben, milyen kegyelmeket kaptunk ehhez. Milyen 

veszteségekkel, nehézségekkel találkoztunk, hogyan tudtunk megbirkózni velük. 

Egymást hallgatva rácsodálkozhattunk Isten bőkezűségére, gondviselő szeretetére, mellyel 

segített bennünket, hogy olyan jó dolgok szülessenek a nehéz helyzetben, mint a 

bensőségesebbé váló imaalkalmak vagy családi bibliakör létrejötte.  

Majd egy zsoltárt közösen elimádkozva azon elmélkedhettünk, életünk zarándokútján mit 

mondanak mostani élethelyzetűnkben az évezredes szavak, s hogyan válik boldogságunk 

forrásává az Istenbe vetett bizalom.                                                             -bibliakörösök- 
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Pécel, 2021. Máj. 23 – 30. Évközi VIII. hét 

 Jeles napok Szentmise Miseszándék Egyéb programok 

22  SZOMBAT Casciai Szt Rita 
Előesti sztm: 

18:00 
+Mándi Istvánné 2. évf.  

23  VASÁRNAP PÜNKÖSD 
10:30 

18:00 

Pro populo 

+Sulyok István és fel. Irén 
 

24  HÉTFŐ 
Boldogságos Szűz Mária  

az Egyház Anyja 9:00   

25  KEDD Szt VII. Gergely pp 7:30 egy élő testvérünk hitre találásáért Csendes Szentségimádás 19:30-21:00 

26  SZERDA Néri Szt Fülöp 7:30 é Lilla  

27  CSÜTÖRTÖK A mi Urunk, Jézus  
Krisztus, az Örök Főpap ————  Egész napos Sztségimádás 8:00-21:00 

28  PÉNTEK  18:00 +Sykó Miklós tem. megml.  

29  SZOMBAT Szt VI. Pál pp 
Előesti sztm: 

18:00 
édesanya gyógyulásáért  

30  VASÁRNAP 
SZENTHÁROMSÁG  

VASÁRNAPJA 

10:30 

18:00 

A Slomski és a Szabó csal. élő és + tagjai 

é István és Mária szülők 
 

– Teljes búcsút nyerhet az a hívő, aki templomban vagy kápolnában részt vesz a Veni Creator himnusz ünnepélyes éneklésében vagy 

elmondásában Pünkösd ünnepén. 

– Pünkösdhétfőn nem lesz Bibliakör, a II. csoport máj 31-én találkozik majd. 

– Május a Szűzanya hónapja, templomunkban Lorettói litániát végzünk hétfő-szerda a reggeli szentmisék után mondva, péntek-vasárnap 

az esti szentmisék után énekelve.  

– Amint a múlt héten hirdettem, A Váci Egyházmegye Egyházközségi Tanácsainak Szabályzatában foglaltaknak megfelelően szeretném a 

Testvérek véleményét kikérni, hogy kiket tartanak alkalmasnak a plébániai tanácsban való munkára. Ezen a hétvégén a misék előtt és 

után tudnak javaslatot tenni a hátsó asztalra kitett cetlik kitöltésével és urnába dobásával. Mivel a Tanács két testületből áll, Pasztorális és 

Gazdasági Tanács, kérem, hogy mindkét tanácsba legfeljebb három alkalmas személyt javasoljanak. A segítséget előre is köszönöm! 


